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Zápisnica 
 

z konferencie UOO STU konanej dňa 11.2.2020 

na Stavebnej fakulte STU v Bratislave 

 
Prítomní: Podľa priloženej prezenčnej listiny 

 

Hostia: 

Ing. Pavel Ondek – predseda OZ PŠaV 

doc. Ing. Miroslav Habán, PhD. – predseda združenia VŠ a PRO 

Eva Čahojová, - samostatná referentka združenia VŠ a PRO 

prof. Ing. Miroslav Fikar, DrSc. – rektor STU 

prof. Ing. Stanislav Unčík, PhD. - dekan SvF STU 

doc. Ing. Jozef Bílik, PhD.- predseda ZR MTF STU 

prof. RNDr. Blažej Pandula,CSc. – predseda Rady ZOO na TU Košice 

MUDr. Alexander Kurtanský  – predseda Rady predsedov ZOO na UK Bratislava 

Ing. Zora Szakalová – predsedníčka Rady ZOO na EU Bratislava 

Mgr. Zuzana Piliarová – predsedníčka OZ UMB v Banskej Bystrici 

RNDr. Helena Mičková, PhD. – predsedníčka Rady ZOO na UPJŠ Košice 

Doc. RNDr. Zuzana Hlaváčová, CSc. – predsedníčka Rady ZOO na SPU Nitra 

Doc. Gabriela Jonášková, CSc. – predsedníčka Rady ZOO na UKF Nitra 

Mgr. Ján Mikluš – predseda Rady ZOO na PU Prešov 

Mgr. Eva Špániková – predsedníčka Rady ZOO na ŽU Žilina 
 
Program: 

1. Otvorenie, privítanie hostí  

2. Schválenie programu konferencie, voľba pracovného predsedníctva, mandátovej komisie a 

návrhovej komisie 

3. Odovzdanie ocenení Z-VŠaPRO odborárom STU v Bratislave 

4. Správa o plnení rozhodnutí minulej konferencie UOO STU a o činnosti výboru UOO STU za 

rok 2019. Programové ciele UOO STU na rok 2020 

5. Správa o hospodárení výboru UOO STU za rok 2019 a návrh rozpočtu na rok 2020 

6. Správa revíznej komisie UOO STU za rok 2019 

7. Diskusia k predloženým materiálom 

8. Správa mandátovej komisie 

9. Vystúpenie hostí 

10. Rôzne 

11. Návrh a schválenie rozhodnutí 

12. Záver 
 
 
1. Otvorenie, privítanie hostí 

Konferenciu viedol Ing. M. Štujber, predseda výboru NOO SvF, ktorý v úvode privítal prítomných 

delegátov a hostí. Slovo odovzdal dekanovi SvF prof. Ing. Stanislavovi Unčíkovi, PhD., ktorý sa 

poďakoval za pozvanie a privítal na pôde fakulty delegátov a hostí konferencie. Vyzdvihol pozitívnu 

spoluprácu a komunikáciu s odbormi za jeho pôsobenia vo funkcii dekana SvF STU v Bratislave, 

odborárom zaželal úspešnú a dobrú spoluprácu aj s vyššími orgánmi. 
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2. Schválenie programu konferencie, mandátovej komisie a návrhovej komisie 

M. Štujber predniesol návrh programu konferencie a návrhy pracovných komisií. Delegáti dostali 

návrh programu konferencie vopred v elektronickej a písomnej podobe. 

 

Program konferencie bol prítomnými delegátmi jednomyseľne schválený. 
Pracovné komisie boli jednomyseľne schválené podľa predloženého návrhu nasledovne: 
 
Pracovné predsedníctvo - A. Ujhelyiová, M. Štujber, I. Součková 
Predsednícky stôl – P. Ondek, M. Habán, M. Fikar, A. Ujhelyiová, S. Unčík, M. Štujber 
Predsedajúci – M. Štujber 

Mandátová komisia – M. Florovič, J. Talostanová, P. Zúbek 
Návrhová komisia – P. Nahálka, J. Kardoš, D. Berkeš 
Zapisovateľ - M. Florovič 

 
 

3. Odovzdanie ocenení Z-VŠaPRO odborárom STU v Bratislave 

Odborový zväz pracovníkov školstva a vedy na Slovensku, Združenie vysokých škôl a priamo 

riadených organizácií udelil Ďakovné listy za dlhoročnú aktívnu prácu v prospech odborovej 

organizácie doc. Ing. Milene Rehákovej, PhD. (FCHPT), Helene Bubákovej (SvF), Mgr. Zlatici 

Dariusovej (FEI) a Ing. arch. Eve Putrovej, PhD. (FA). 
 
 
4. Správa o plnení rozhodnutí minulej konferencie UOO STU a o činnosti výboru UOO STU za 

rok 2019. Programové ciele UOO STU na rok 2020 

Správu o plnení rozhodnutí minulej konferencie UOO STU preložila predsedníčka výboru UOO A. 

Ujhelyiová. Zhodnotila činnosť Univerzitnej odborovej organizácie STU v období od minuloročnej 

konferencie, vyzdvihla dosiahnuté výsledky (príloha č. 1). Predstavila návrh programových cieľov 

UOO STU na rok 2020 (príloha č. 2). 
 
 
5. Správa o hospodárení výboru UOO za rok 2019 a návrh rozpočtu na rok 2020 

Hospodárka UOO STU N. Hrašková pripravila a predniesla správu o hospodárení za rok 2019 a 

návrh rozpočtu na rok 2020. Skrátenú verziu týchto správ dostali delegáti v tlačenej podobe pri 

prezentácií. 
 
 
6. Správa revíznej komisie UOO za rok 2019 

Predsedníčka revíznej komisie UOO STU I. Onderová predniesla správu za rok 2019. Výsledkom 

kontroly konanej 10.2.2020 je, že všetky príslušné záznamy a dokumenty sú v súlade s predkladanou 

správou o hospodárení. 
 
 
7. Diskusia k predloženým materiálom 

K predloženým príspevkom a materiálom neboli vznesené žiadne pripomienky. 
 
 
8. Správa mandátovej komisie UOO 

Správu mandátovej komisie predniesol M. Florovič. V správe konštatoval, že na konferencii UOO 

STU bolo prítomných 41 zo 45 delegátov, čo je 91,1 % účasť. Na konferencií sa zúčastnilo 15 hostí. 

Konferencia je uznášania schopná. 
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9. Vystúpenie hostí 

9.1. Rektor STU prof. M. Fikar vo svojom príspevku pozdravil delegátov konferencie. Vyjadril 

ústretovosť vedenia STU voči odborovým organizáciám v prospech zamestnancov univerzity. Počas 

pôsobenia vo funkcii rektora plánuje ďalšie zvyšovanie sociálnych benefitov pre zamestnancov, 

hlavne pre mladých začínajúcich zamestnancov. 

V závere vyjadril vďaku, že počas svojho pôsobenia mohol reprezentovať univerzitu a posúvať ju 

vpred. Ako dôkaz dobrej spolupráce s odbormi vyzdvihol promptné podpísanie kolektívnej zmluvy. 

 

9.2. Prvým príspevkom do diskusie bolo vystúpenie predsedu OZ PŠaV P. Ondeka. Prijatie 

zástupcov odborov predsedom vlády napomohlo navýšeniu platových taríf od 1.9.2019, spomenul 

predvolebné vízie politických strán ochotnými presadzovať nároky odborárov. Rekreačné poukazy 

boli v minulom roku dostatočne čerpané. Prítomným bola predstavená Deklarácia 2020 a jej 

podstatné body, ako napr. nájomné byty pre zamestnancov v školstve a obmedzenie reťazenia 

pracovných zmlúv zamestnancov. 

 

9.3. Ďalším príspevkom do diskusie bolo vystúpenie predsedu Združenia vysokých škôl a priamo 

riadených organizácií a podpredsedu OZ PŠaV M. Habána, ktorý pozdravil delegátov konferencie. 

V úvode informoval delegátov o navýšení dotácií pre školstvo z 512 mil. Eur (2019) na 611 mil. Eur 

(2020), ktoré však vykrývajú len valorizáciu platov. Spomenul stále vylepšovanie členskej zóny na 

webovej stránke OZ PŠaV, ako aj informovanie o aktivitách zväzu a výhodných rekreačných 

pobytoch. OZ PŠaV zabezpečil pre svojich členov systém bezúročných pôžičiek do 3000 Eur ako aj 

podporný fond, ktorý umožňuje vyplatiť jednorazovo 300 Eur v hmotnej núdzi. 

Ďalej informoval o podujatiach a medzinárodných aktivitách zväzu a združenia. Bola podpísaná 

dohoda o spolupráci a vzájomných  partnerských vzťahoch medzi Odborovým zväzom pracovníkov 

školstva a vedy na Slovensku (OZ PŠaV) a českým Vysokoškolským odborovým zväzom (VOS), kde 

reprezentanti obidvoch zväzov sa dohodli, že sa budú informovať o zásadných právnych úpravách 

a aktivitách, týkajúcich sa postavenia pedagogických a nepedagogických zamestnancov vysokých škôl.  

V závere pozval účastníkov na rekreačné pobyty z ponuky OZ PŠaV, napr. lyžiarske preteky, ktoré sa 

budú konať 14.2.2020 a letný detský tábor pre deti členov zväzu, ktorý sa bude konať v RZ CROCUS 

Kežmarské žľaby. Na záver zaželal dobrú spoluprácu odborom s vedením STU. 

 

9.4. Doc. J. Kardoš a Ing. I. Gaži otvorili otázku vysťahovanie zdravotného strediska na Stavebnej 

fakulte, súvislosť s projektom ACCORD a čerpaním eurodotácií. Prítomným ozrejmil situáciu a 

súvislosti dekan SvF prof. S. Unčík. 

 

9.5. Prof. B. Pandula v diskusii poukázal na disproporciu v hodnotení a financovaní THP pracovníkov 

školstva financovaných v závislosti od počtu študentov, pričom ozrejmil pripomienku P. Zúbeka 

ohľadom nárokovateľnosti tarifných platov vs. nenárokovateľnosti osobných príplatkov, keďže 

v návrhu delenia rozpočtu je nedostatočné finančné krytie pre nepedagogických pracovníkov. 

 

9.6. Otázka Ing. V. Kovára smerovala na doc. M. Habána, aby bližšie špecifikoval ukončenie 

pracovného pomeru pre zamestnancov po veku 70 rokov, zamestnávateľ môže poskytnúť pracovný 

pomer dotyčnému ako nepedagogickému zamestnancovi. 

 

9.7. Pripomienka doc. P. Drahoša na predsedu OZ PŠaV P. Ondeka smerovala k reálnemu 

navýšeniu platov, teda k navyšovaniu nárokovateľnej tarifnej zložky platov a k neznižovaniu 

osobného ohodnotenia v záujme pokrytia financovania škôl. 

 

9.8. Pripomienka M. Floroviča smerovala k obnoveniu medzinárodných aktivít ETUI a ETUC 

najmä pre mladých členov odborov, momentálne tieto aktivity sú diseminované Združením 

stredných škôl. 
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10. Rôzne 

Neboli predložené žiadne informácie. 
 
 
11. Návrh rozhodnutí 

P. Nahálka v mene návrhovej komisie predložil návrh rozhodnutí konferencie UOO STU. 

Konferencia tieto uznesenia jednomyseľne schválila (príloha č. 3). 

 

 

12. Záver 

Predsedníčka UOO STU A. Ujhelyiová poďakovala delegátom a  h o s ť o m  za príspevky do 

diskusie a  V e d e n i u  S T U  z a  d o b r ú  a  k o r e k t n ú  s p o l u p r á c u . Predsedajúci M. 

Štujber konferenciu UOO STU ukončil. 
 
 

 

 

Zapísal: M. Florovič      A. Ujhelyiová  

tajomník UOO STU               predsedníčka výboru UOO 
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Príloha č. 1 

 

Správa o plnení rozhodnutí minulej konferencie UOO STU a o činnosti výboru 

UOO STU za rok 2019 

 

  Minulá konferencia UOO STU, ktorá sa konala 28.1.2019 za účasti viacerých z Vás, zhodnotila 

prechádzajúce obdobie, schválila Programové ciele a rozpočet UOO STU na rok 2019. Uložila výboru UOO 

STU zabezpečiť plnenie Programových cieľov na rok 2019. Predkladaná správa zahŕňa informácie o plnení 

Programových cieľov a o činnosti výboru UOO STU v roku 2019. 

V zložení UOO STU počas minulého roka došlo k malým zmenám. UOO STU tvorí 5 ZO: 

Odborové združenie zamestnancov FA STU, Fakultná odborová organizácia FCHPT STU, Základná 

odborová organizácia pri FEI STU, Nezávislá odborová organizácia zamestnancov pri SvF STU a 

Fakultná odborová organizácia na SjF STU. Počet členov v jednotlivých ZO podľa štatistického 

hlásenia k 30.9.2019 je nasledovný: 

 

 2018 2019 

PZ PČ 
% org. 

v ZO 

% org. 

v rámci 

UOO 

UP PZ PČ 
% org. 

v ZO 

% org. 

v rámci 

UOO 

UP 

FA 158 28 16,7 12,4 3 158 28 17,7 12,7 0 

FCHPT 438 83 19,0 36,9 3 425 87 20,5 39,3 3 

FEI 426 59 13,9 26.2 1 406 59 14,5 26,7 0 

SvF 438 38 8,7 16,9 34 465 32 6,9 14,5 40 

SjF 204 17 8,3 7.6 0 198 15 7,6 6,8 0 

Spolu 1673 225 13,4  41 1652 221 13,4  43 

PZ – počet zamestnancov 

PČ – počet členov ZO 

UP – počet členov platiacich udržiavací ČP 

 

UOO mala k 30.9.2019 221 členov z 1652, čo je 13,4 % organizovanosť zo zamestnancov 

piatich fakúlt, na ktorých pracujú odborové organizácie. V roku 2019 v porovnaní s rokom 2018 

došlo k veľmi miernemu poklesu členov UOO STU o 1,8 % (4 členovia), počet členov platiacich 

udržiavací ČP sa zvýšil o dvoch. Pokles členov UOO v roku 2018 bol vyšší ako v roku 2019 (r. 2018 - 

pokles o 3,1 %). Pozitívnou správou je, že v období 30.9.2019 až 31.12.2019 došlo k nárastu počtu 

členov UOO a to najmä z radov mladšej generácie. Mali by sme tento trend zachytiť a podporiť 

aktivitu mladých zamestnancov. 
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Programové ciele, ktoré boli schválené na konferencii UOO STU v roku 2019, zabezpečoval 

výbor UOO zložený z dvoch zástupcov z jednotlivých ZO. Na zasadnutia výboru je tiež prizývaná aj 

predsedníčka revíznej komisie a dvaja predsedovia zamestnaneckých rád – FIIT a MTF.  Na začiatku 

roka 2019 došlo k zmenám v zložení výboru z dôvodu zmeny predsedu výboru Fakultnej odborovej 

organizácie FCHPT STU. Pani doc. Ing. Milenu  Rehákovú, PhD., ktorá sa stala prodekankou FCHPT 

nahradil doc. Ing. Dušan Berkeš, PhD. 

Zloženie výboru UOO STU v roku 2019 bolo nasledovné: 

FA:  Pavel Nahálka, Alžbeta Sopirová 

FChPT:  Dušan Berkeš (Milena Reháková), Anna Ujhelyiová, 

FEI:  Ján Kardoš, Martin Florovič 

SvF:  Miloslav Štujber, Judita Talostanová, 

SjF:  Ingrid Součková, Andrej Červeňan. 

Funkciu hospodárky UOO STU robila Nadežda Hrašková z Odborového združenia zamestnancov FA 

STU a predsedníčku Revíznej komisie Ing. Iveta Onderová, PhD. z Fakultnej odborovej organizácie na SjF 

STU. 

 

I. Plnenie Programových cieľov UOO STU na rok 2019 

Programové ciele UOO STU na rok 2019 boli základným dokumentom, ktorým sa výbor UOO STU riadil vo 

svojej práci. Po skončení roka možno plnenie jednotlivých úloh vyhodnotiť takto: 

Úloha č. 1: 

Pripraviť a podpísať kolektívnu zmluvu na rok 2019. 

Plnenie: 

Kolektívne vyjednávanie lepších pracovných a sociálnych podmienok a uzavretie kolektívnej zmluvy je 

jednou z hlavných úloh odborovej organizácie pri zastupovaní záujmov všetkých zamestnancov STU. 

Kolektívne vyjednávanie i podpis kolektívnej zmluvy je výhradným právom odborovej organizácie. Kolektívna 

zmluva (KZ) je dvojstranným právnym úkonom medzi odborovou organizáciou zastupujúcou všetkých 

zamestnancov a zamestnávateľom. Po podpise sa stáva základným právnym dokumentom s rovnakými 

právnymi následkami ako má zákon, resp. v niektorých ustanoveniach je aj nad zákonom. Nároky vyplývajúce 

z podpísanej KZ pre jednotlivých zamestnancov sa uplatňujú ako ostatné nároky zamestnancov vyplývajúce z 

pracovného pomeru. Takýto charakter majú aj povinnosti, ku ktorým sa zmluvné strany v KZ zaviažu. 

21.11.2018 bol predložený návrh Kolektívnej zmluvy na rok 2019 zamestnávateľovi – STU,  

zastúpeného rektorom prof. R. Redhammerom. Návrh KZ sme predkladali s predpokladom, že v roku 2020 

mala nastať výmena na poste rektora a chceli sme odbremeniť nové vedenie STU od vyjednávania hneď po ich 

nástupe. I napriek našej snahe o podpis KZ pred nástupom nového vedenia k tomu nedošlo. O návrhu KZ na 

rok 2020 sme už vyjednávali s novým vedením. Po obdržaní pripomienok zamestnávateľa k návrhu KZ na rok 

2019 sa 3.6.2019 uskutočnilo kolektívne vyjednávanie vedenia STU, zastúpeného rektorom prof. Ing. 

Miroslavom Fikarom, DrSc., prorektorom prof. Ing. Františkom Uherekom a Ing. Z. Čirkovou a UOO STU 

zastúpenou A. Ujhelyiovou, M. Štujberom, I. Součkovou, J. Kardošom a P. Nahálkom k sporným otázkam 
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tohto návrhu. Po vyjednávaní sa obe strany dohodli, že dopracujú sporný bod o uzatváraní pracovných pomerov 

na dobu určitú. Ďalšie pripomienky vedenia STU výbor UOO prerokoval na svojom zasadnutí 24.6.2019 a dňa 

28.6.2019 bola Kolektívna zmluva STU pre rok 2019 podpísaná rektorom STU prof. M. Fikarom 

a predsedníčkou výboru UOO A. Ujhelyiovou. Celé znenie KZ aj s prílohami bolo uverejnené na webovej 

stránke UOO STU a stránkach niektorých základných fakultných odborových organizácii. 

V KZ na rok 2019 došlo k týmto zmenám: 

- zamestnávateľ poskytne zamestnancovi pri uzatváraní manželstva jeden deň voľna s náhradou 

mzdy pred dňom uzatvorenia manželstva v zmysle § 141, ods. 2 písm. e) a ods. 3 ZP; 

- zamestnávateľ môže do 15.7.2019 resp. do 15.1.2020 vyplatiť zamestnancom mimoriadnu odmenu 

úmernú platu; 

- zvýšila sa cena gastrolístka na 4,00 Eur a suma príspevku zo Sociálneho fondu na 0,65 €; 

- Zmluvné strany sa v súlade s ustanovením § 48 ods. 4 písm. d) Zákonníka práce dohodli, že ďalšie 

predĺženie alebo opätovné dohodnutie pracovného pomeru na dobu určitú do dvoch alebo nad dva 

roky je na STU možné pri pracovnom zaradení: 

a) záhradník, kurič, obsluha odovzdávacej stanice tepla, 

b) zamestnancom, ktorí sú prijatí do pracovného pomeru na pracovné miesta financované z prostriedkov 

štrukturálnych fondov a ďalších projektov počas riešenia projektu a za podmienok uvedených v zmluve 

o poskytnutí príspevku zo štrukturálnych fondov 

a po prerokovaní a s písomným súhlasom odborovej organizácie alebo zamestnaneckej rady na príslušnej 

súčasti STU. 

Treba poznamenať, že sa výrazne navýšilo najmä využívanie sociálnych benefitov pre mladých 

zamesntnacov STU a jej jednotlivých súčastí ako i príspevok pri narodení dieťaťa vyplývajúce z KZ na rok 

2019. 

Na príprave návrhu KZ a jeho prerokovania sa zúčastnili všetci členovia výboru UOO ako aj 

predsedovia zamestnaneckých rád MTF A FIIT. Predložený návrh KZ bol pripomienkovaný vedením STU 

a jednotlivých súčastí STU – fakulty a univerzitné pracoviská. Preto by som sa chcela poďakovať všetkým, 

ktorí sa na príprave KZ pre rok 2019 akýmkoľvek spôsobom podieľali. 

 

Úloha č. 2: 

Sledovať dodržiavanie pracovnoprávnych predpisov a oprávnených požiadaviek zamestnancov STU. 

Presadzovať legislatívne úpravy v záujme zlepšenia spoločenského, sociálneho a materiálneho postavenia 

pracovníkov vysokých škôl. 

Členovia výboru UOO i výborov ZOO na jednotlivých fakultách sa zúčastňovali na riešení 

pracovnoprávnych predpisov a snažili sa svojimi radami, ako aj sprostredkovaním právnika OZPŠaV, pomôcť 

pri riešení týchto problémov najmä členom odborov. 

Predsedovia ZOO ako členovia orgánov fakúlt aktívne vstupovali do legislatívnych a iných procesov na svojich 

fakultách, kde sa už v príprave fakultných dokumentov snažili o napĺňanie svojho poslania. 
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Úloha č. 3: 

Naďalej prehlbovať informovanosť členov UOO STU cez webovú stránku UOO a jej súčastí. 

Plnenie: 

Na plnenie tejto úlohy výbor UOO využíva svoju webovú stránku, na ktorej pravidelne zverejňuje 

zápisnice zo zasadnutí výboru, materiály z konania konferencie v roku 2019, KZ STU i KZVS. Zamestnávateľ 

poskytol priestor pre informovanie svojich členov aj jednotlivým ZO. Tie vo väčšom množstve svoje webové 

stránky využívajú na zverejňovanie potrebných informácii, niektoré ZO  sa tejto možnosti vyhýbajú. Na 

stránkach jednotlivých ZOO sú zverejňované aj fakultné doplnky ku KZ STU. 

 

Úloha č. 4: 

Upevňovať postavenie odborov na STU a jej súčastiach úzkou spoluprácou so zamestnaneckými radami 

FIIT STU, MTF STU a UP-ÚZ STU ako aj s výkonnými zložkami a akademickými orgánmi STU 

a jednotlivých fakúlt. 

Plnenie: 

V roku 2019 pracovala na MTF STU Zamestnanecká Rada MTF STU pod vedením doc. Ing. Jozefa Bílika, 

PhD. a na FIIT Zamestnanecká rada pod vedením predsedníčky RNDr. Marty Gnipovej. Predsedovia, prípadne 

členovia týchto ZR, sa zúčastňujú zasadnutí výboru UOO STU pravidelne a spolupracujú aj pri tvorbe KZ 

a ďalších aktivitách UOO. Na rektoráte STU a univerzitných pracoviskách a účelových zariadeniach 

zamestnanecké rady nefungujú a potrebné rozhodnutia pre tieto súčasti STU vyplývajúce z KZ zabezpečuje 

výbor UOO a jeho predsedníčka. Výbor UOO STU i naďalej chce úzko spolupracovať so zamestnaneckými 

radami na prospech zamestnancov STU prípadne sa pokúsiť o založenie ZO na týchto súčastiach. 

Predsedníčka výboru UOO sa pravidelne zúčastňuje rokovaní KR STU. Na rokovaní AS STU sa zúčastňuje 

podľa potrieb vyplývajúcich z programu zasadnutia.  

 

Úloha č. 5: 

Zaoberať sa členskou základňou odborovej organizácie s cieľom zvýšiť informovanosť o práci odborovej 

organizácie medzi zamestnancami STU. 

Plnenie: 

Organizovanosť zamestnancov STU v ZOO na jednotlivých fakultách a tým aj v rámci UOO STU je 

veľmi nízka. Na základe prehľadu počtu členov UOO uvedeného v prvej časti správy je možné konštatovať, že 

došlo k poklesu počtu členov v roku 2019 v porovnaní s rokom 2018 k 30.9.2019. Musíme však poznamenať, 

že obdobie od 1.10.2019 do 31.12.2019 bolo z pohľadu získavania členov ZOO zaujímavejšie a do ZOO 

vstúpili zamestnanci mladšej generácie. Tento trend by sme mali aspoň zachovať aj v tomto roku. Percento 

organizovanosti sa následne odráža aj na sile odborov pri vyjednávaní KZ a riešení niektorých problémov 

zamestnancov. 

 

Úloha č. 6: 

Pri kontrole zamestnávateľa v starostlivosti o bezpečnosť a ochranu zdravia pri práci venovať zvýšenú 

pozornosť práci komisií BOZP a OPP na jednotlivých súčastiach STU. 
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Plnenie:  

Na súčastiach STU, kde pracujú ZOO, sa ich členovia zúčastňujú zasadaní komisií BOZP a OPP. 

Komisie BOZP a OPP riešia aktuálne otázky a problémy vyplývajúce z plnenia úloh BOZP a OPP. Správu o 

BOZP a OPP STU každoročne vypracováva pán Ignác Chabroň, pracovník Oddelenia bezpečnosti práce 

rektorátu STU, na základe čiastkových správ z jednotlivých súčastí STU. Obsahová štruktúra správy býva daná 

príkazom rektora. Čiastkové správy z jednotlivých súčastí STU, ktoré tvoria základ danej správy STU, nie sú 

však často prerokovávané v komisiách BOZP a OPP alebo so zástupcami zamestnancov pred schválením vo 

vedení jednotlivých súčastí STU (§ 149 ods.1, bod e ZP). Stále existujú súčasti STU, na ktorých sa tento bod 

KZ nedodržiava. Práca komisií je formálna a stretávajú sa len formálne raz ročne, v zmysle predpisov. 

 

Úloha č. 7: 

Počas rokovaní výboru UOO naďalej si vymieňať skúseností z práce ZO na jednotlivých súčastiach STU 

a spolupracovať pri riešení vzniknutých problémov. 

 

Plnenie: 

Plnenie úlohy sa realizuje osobnou účasťou členov výboru UOO jednej ZO na konferencii druhej ZO a 

vzájomným informovaním sa zástupcov ZO na každom riadnom zasadnutí výboru UOO STU v bode 

Informácie zo základných organizácií. Pozitívne i negatívne skúsenosti z práce jednej ZO sa týmto spôsobom 

prenášajú aj do práce iných ZO. Okrem toho, v špecifických prípadoch, využívajú jednotliví členovia výboru 

UOO aj možnosť osobných konzultácií mimo zasadnutí výboru UOO. 

 

Úloha č. 8: 

Komunikovať a vymieňať si skúseností s odborovými organizáciami na iných vysokých školách s cieľom 

zlepšiť prácu UOO STU. 

 

Plnenie: 

Na rokovaní našej konferencie sa pravidelne zúčastňujú viacerí predsedovia Rád ZO z iných univerzít 

Slovenska. Medzi najčastejších účastníkov nášho rokovania patria MUDr. A. Kurtanský (UK Bratislava), B. 

Pandula (TU Košice), T. Bušová (UPJŠ Košice, J. Mikluš (PU Prešov). My sa snažíme ich účasť opätovať 

našou účasťou na ich konferenciách. Pre množstvo pracovnej zaťaženosti nie je vždy možné absolvovať viac 

konferencií. 

Spolupráca sa uskutočňuje najmä účasťou predsedníčky výboru UOO na zasadnutiach Výboru 

združenia VŠaPRO a účasťou zástupcov výboru na pléne ZVŠaPRO, zjazdoch OZ PŠaV a na rokovaniach 

ďalších orgánov odborového zväzu. 

Získané podnety z absolvovaných konferencií, prípadne iných stretnutí, sa premietajú do našej práce, 

najmä pri tvorbe návrhu KZ.  

 

Úloha č. 9: 
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Zapájať sa do akcií organizovaných vyššími odborovými orgánmi a podporovať aj takto napĺňanie 

programových cieľov odborov. 

 

Plnenie: 

Jedným z dôležitých rokovaní ZVŠaPRO je jeho plénum, ktoré sa koná jedenkrát do roka a zúčastňujú 

sa ho delegáti zo všetkých odborových organizácii. V minulom roku sa za UOO STU zúčastnili tohto rokovania 

M. Štujber, M. Florovič, A. Ujhelyiová a A. Červeňan. 

V minulom roku sa predsedníčka výboru UOO zúčastňovala aj na zasadnutiach výboru ZVŠaPRO. 

Toto fórum patrí k najdôležitejším platformám na získavanie skúsenosti z práce odborových organizácii iných 

univerzít. Zároveň sa predsedníčka výboru UOO STU zúčastnila aj rokovaní Rady OZPŠaV. 

Informovanosť členov odborov o akciách organizovaných vyššími odborovými orgánmi zabezpečoval 

výbor UOO STU z dôvodu flexibility prostredníctvom e-mailovej komunikácie a preposielania správ 

z OZPŠaV a ZVŠaPRO. Zároveň sa niektorí naši členovia zúčastnili akcii organizovaných OZPŠaV: 

- školenia vyjednávačov KZ 23.-25.10.2019 v Kežmarských Žľaboch sa zúčastnili M. Štujber, M. Florovič, A. 

Ujhelyiová a A. Červeňan. 

Zároveň boli predsedom jednotlivých súčasti UOO STU zasielané e-mailom aj informácie o ponuke 

rekreačných pobytov v zariadeniach OZ PŠaV, ako aj rôzne ponuky rekreačných pobytov pre zamestnancov 

školstva. 

 Významným informačným zdrojom je aj webová stránka odborového zväzu  www.ozpsav.sk a tiež 

časopis Aktuality zväzu. 

 

Úloha č. 10 

Pravidelne aktualizovať komplexnú databázu členov odborov na STU na www.stránke OZPŠaV. 

 

Plnenie: 

Z rokovaní OZPŠaV i Pléna ZVŠaPRO vyplynula pre nás úloha naplnenia komplexnej databázy členov 

UOO STU resp. jednotlivých ZO. Databázu za UOO STU máme naplnenú od roku 2016 a pravidelne ju 

aktualizujeme. Členovia UOO  STU sa nemusia obávať, že by došlo k úniku ich osobných údajov, pretože 

naplnenie databázy spočívalo len v uvedení mena a priezviska člena UOO STU. Ak by mal niekto záujem 

vstúpiť do diskusie v rámci OZPŠaV cez databázu, je potrebné si od predsedu ZO vypýtať prístupové meno 

a heslo. Po upgradovaní tejto databázy potrebujeme ju skontrolovať a prípadne doplniť. 

 

Výbor UOO STU sa v roku 2019 pravidelne stretával na svojich zasadnutiach, kde sa okrem iného 

zaoberal: 

- hodnotením konferencie UOO STU v roku 2019, 

- prípravou KZ zmluvy na rok 2019 a na rok 2020, 

- odvodmi členských príspevkov, 

- účasťou členov výboru UOO STU a RK UOO STU na zasadnutiach výboru UOO STU v roku 2019, 

- výsledkami zasadnutí pléna a výboru združenia VŠ a PRO, 

http://www.ozpsav.sk/
http://www.stránke/
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- informáciami zo zasadnutí Kolégia rektora a AS STU. 

Uvedenými témami sa zaoberal V UOO na svojich zasadnutiach, ktorých v roku 2019 bolo 11. Účasť 

členov výboru UOO STU na jeho zasadnutiach bola viac ako 84,5 %.  

Zo zasadnutí výboru UOO STU tajomník Martin Florovič pravidelne pripravuje zápisnice, ktoré Andrej 

Červeňan uverejňuje na webovej stránke odborov STU a každý člen odborov môže kedykoľvek do nich 

nahliadnuť a sledovať takto prácu výboru UOO STU.  

 

 Zároveň chcem Vás, milí delegáti, informovať, že 19.12.2019 bola podpísaná aj KZ STU na rok 2020, 

ktorú si môžete pozrieť na www.stránke odborov. 

 

Vážení hostia, vážení delegáti, záverom je možné konštatovať, že Univerzitná odborová organizácia 

STU v roku 2019 pracovala v stabilnom režime. Vďaka za to patrí všetkým členom výboru UOO STU, 

funkcionárom základných organizácií, mnohým radovým členom, pomocnej ruke vyšších odborových orgánov 

ako i ústretovosti vedenia STU. 

 

V Bratislave, 11.2.2020     doc. Ing. Anna Ujhelyiová, PhD. 

        predsedníčka výboru UOO STU 
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Príloha č. 2 

 

Programové ciele UOO STU na rok 2020 

 

1. Pripraviť a podpísať kolektívnu zmluvu na rok 2020. 

2. Sledovať dodržiavanie pracovnoprávnych predpisov a oprávnených požiadaviek zamestnancov 

STU. Presadzovať legislatívne úpravy v záujme zlepšenia spoločenského, sociálneho 

a materiálneho postavenia pracovníkov vysokých škôl. 

3. Naďalej prehlbovať informovanosť členov UOO STU cez webovú stránku odborov UOO a jej 

súčastí. 

4. Upevňovať postavenie odborov na STU a jej súčastiach úzkou spoluprácou s výkonnými 

zložkami a akademickými orgánmi STU a jednotlivých fakúlt ako aj so zamestnaneckými radami 

FIIT STU, MTF STU a UP-ÚZ STU. 

5. Zaoberať sa členskou základňou odborovej organizácie s cieľom jej navýšenia a zároveň zvýšiť 

informovanosť o práci odborovej organizácie medzi zamestnancami STU. 

6. Pri kontrole zamestnávateľa v starostlivosti o bezpečnosť a ochranu zdravia pri práci venovať 

zvýšenú pozornosť práci komisií BOZP a OPP na jednotlivých súčastiach STU. 

7. Počas rokovaní výboru UOO naďalej si vymieňať skúseností z práce ZO na jednotlivých 

súčastiach STU a spolupracovať pri riešení vzniknutých problémov. 

8. Komunikovať a vymieňať si skúseností z práce odborových organizácií na iných vysokých 

školách s cieľom zlepšiť prácu UOO STU. 

9. Zapájať sa do akcií organizovaných vyššími odborovými orgánmi a transformovať výsledky 

OZPŠaV a ZVŠaPRO do činnosti UOO a ZOO na STU. 

10. Pravidelne aktualizovať komplexnú databázu členov odborov na STU na www.stránke 

OZPŠaV. 
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Príloha č. 3 

Rozhodnutia z konferencie UOO STU konanej 11.2.2020, 13:00 hod. na SvF STU v 

Bratislave 

 

Konferencia Univerzitnej odborovej organizácie STU v Bratislave 

a) BERIE NA VEDOMIE 

1. SPRÁVU MANDÁTOVEJ KOMISIE O ÚČASTI DELEGÁTOV NA KONFERENCII UOO STU 

2. SPRÁVU REVÍZNEJ KOMISIE UOO STU ZA ROK 2019 

3. DISKUSNÉ PRÍSPEVKY HOSTÍ A DELEGÁTOV KONFERENCIE MENOVITE: 

-  informáciu o riešení problematiky zdravotného strediska na STU 

 

 

b) SCHVAĽUJE 

1. SPRÁVU O PLNENÍ ROZHODNUTÍ MINULEJ KONFERENCIE UOO STU A O ČINNOSTI VÝBORU UOO 

STU ZA ROK 2019 

2. SPRÁVU O HOSPODÁRENÍ VÝBORU UOO STU ZA ROK 2019 A HODNOTENIE PLNENIA ROZPOČTU ZA 

ROK 2019 V PREDLOŽENOM ZNENÍ 

3. PROGRAMOVÉ CIELE UOO NA ROK 2020 V PREDLOŽENOM ZNENÍ 

4. NÁVRH ROZPOČTU UOO STU NA ROK 2020 V PREDLOŽENOM ZNENÍ 

 

c) UKLADÁ VÝBORU UOO STU 

1. ZABEZPEČIŤ PLNENIE PROGRAMOVÝCH CIEĽOV UOO STU NA ROK 2020 

2. ZAOBERAŤ SA PRIPOMIENKAMI, KTORÉ VZIŠLI Z DISKUSIE DELEGÁTOV KONFERENCIE, NAJMÄ: 

- POMÔCŤ PRI HĽADANÍ RIEŠENIA A PERSONÁLNEHO ZABEZPEČENIA ZDRAVOTNÉHO STREDISKA 

NA STU 

 

 

 
 

 
 
 

 
 
 

 
 


